
IOU Exam Center Requirements

Terms & Conditions

Firstly, we would like to thank the organization for acting as an IOU exam center, an essential                

service in order to provide resources to seek authentic Islamic knowledge at an academic level              

on a scale never seen before. May Allah show us all the fruits of these efforts in this life and in                    

the next.

● An IOU exam center should be an Islamic institution run by Muslims for Muslims             

ie. a masjid, Islamic school/university, Islamic community center, Islamic        

professional institution or the office of a Muslim business would also be           

appropriate if they have a good reputation.

● The center should arrange with the students on which days and at which times             

(during the exam period) they will be able to accommodate the students each            

semester- this is something that we cannot do on behalf of the center/students            

due to the ‘world wide’ nature of our university.

● students who do not adhere to the timetable given, by you the center, can be              

turned away.

● students have to register their exam center ‘choice’ with us from their student log             

in ID, we then send out the list of students to the centers about 2 weeks prior to                 

the exams, the center should only accept students who are on the list.

● the centers environment should be quite and conducive to taking exams.

● The IOU exam center should provide a proctor with a working knowledge of the             

Internet to monitor the students continuously during the exams, the proctor should           

be an Islamically reliable member of the center/community.

● During the exams it is essential ( and a condition ) that the proctor should be               

present at all times and must ensure that the student does not open any window              

other than the one in which they will do the exam.

● It is the center/proctors responsibility to ensure that the students are not given the             

passwords to open the exams at any time even after the exams.

● The center/proctor should inform the IOU centers management of any problems/          

issues faced during the exams.

● The center should inform the IOU centers management of any updates/changes to           

their centers information ie email id changes, telephone number changes or          

proctor detail updates and so on.



● When the dates of the exams becomes apparent IOU will let the center know and              

the center should inform the IOU centers management if they will be unavailable,            

for whatever reason, that particular semester which will allow the IOU centers           

management to show the center as ‘unavailable’ that particular semester saving          

unnecessary communications to the center.

For your information, please see below a brief list of how the 'exam center' system works from                               
the students log in ­

­ student checks the 'approved centers' list to see if there is a center near to them

­ if there is they should contact you, the center, directly themselves to check
a) if the center is available that particular semester
b) to arrange on which days and at which times, during the exam period, the center can                               
accommodate them
( this is something we cannot do on behalf of the students due to the 'world wide' nature of                                     

our university )
c) if the center has a computer they can use or if they must bring their lap top
d) if the center has Internet connection or if they should use their own 3G
e) if the center charges a fee or not, and if so how much

­ only after they have done the above they then register their 'exam center choice' with us from                                 
their student log in.

­ from our records you the center will be automatically mailed (about 2 weeks prior to the exams                                 
starting) with a list of the students who registered your center as their 'choice' with us.                             
(inshaAllah this will ensure that you are fully informed of the students who will attend their exams                               
at your center both from the communication between yourselves and the students, and from our                           
records)

­ only students who are on the list sent from IOU should be allowed to attend at your center.

­ 2 or 3 days before the exams begin the passwords and full instructions are mailed to the                                 
center/ proctor email id's ( students must not have access to these at any time ).



تاناحتملاا زكارم نم تنرتنلإا ىلع ةيملاسلإا ةعماجلا تابلطتم
ماكحلأاو طورشلا

حيتت يتلا ةيساسأ ةمدخ هذهو ،تنرتنلإا ىلع ةيملاسلإا ةعماجلا تارابتخلا زكرم اهتفصب مكتمظنم              مكركشن
هذه تارمث انيريُ نأ هللا لأسنو .قوبسملا ريغلا يميداكلأا ىوتسملا ىلع ملعلا بلط دراوم ريفوت ةصرف                 انل

ةرخلآاو ايندلا يف دوهجلا

وأ ،ةيملاسأ ةسردم وأ ،دجسمك نيملسملل نوملسملا اهريدي يتلا ةيملاسلإا ةسسؤملا نم يلأ نكمي ∙              
نأ ملسمل ةيراجت ةسسؤم نم بتكم وأ ،ةيملاسإ ةينهم ةسسؤم وأ ،يملاسإ يعامتجا زكرم ،ةيملاسإ                ةعماج

.ةبيط ةعمس تاناحتملاا زكرمل نوكي نأ يغبنيو .ةعماجلل تاناحتملاا زكرم نوكي
لك يف ةددحملا ةرتفلا للاخ تاناحتملاا اومدقي نأ ةبلطلل نكمي يتلا مايلأا ددحي نأ زكرملا ىلع ∙                
مايلأا ددحت نأ ليحتسملا نمف ملاعلا ءاحنأ عيمج يف لمعت ةعماجلا نأ ىلإ اًرظن كلذب انمايق رذعتيو                  ،لصف

.زكارملا مساب
.ناحتملاا ميدقت نم زكرملا اهعضي يتلا ديعاوملا لودجب نومزتلي لا نيذلا بلاطلا عنم قح زكرمللو         ∙

لسرن فوسو ،ةعماجلا عقوم يف هيف تاناحتملاا ميدقت نوديري يذلا زكرملا ليجست بلاطلا ىلع ∙              
دكأتلا تاناحتملاا زكارم ىلعو .تاناحتملاا لبق نيعوبسأ يلاوح زكارملا يف نيلجسملا بلاطلا ءامسأ              ةمئاق

.نيعملا زكرملا يف ناحتملاا ميدقتل لجسم بلاط ىلإ تاناحتملاا ةعاق يف لخدي لا هنأ نم
سيل اًئداه نوكي ثيحب تاناحتملاا ميدقتل ةبسانملا فورظلا تاناحتملاا زكرم يف رفوتي نأ بجي ∙              

.كلذ ىلإ امو ءاضوضلا هيف
ىلع فيرشتلاب موقي ىتح تنرتنلإاب فراعلا تاناحتملاا بقارم نييعت تاناحتملاا زكرم ىلع ∙            
نم قوثوم ةيملاسإ ةيصخش بقارملا نوكي نأ بجيو .تاناحتملاا ةرتف للاخ رمتسم لكشب              ةبلطلا

ةبقارملا ةمهمب موقيل تاناحتملاا ةرتف للاخ تاقولأا عيمج يف دوجوم بقارملا نوكي نأ بجيو               .عمتجملا
.ةرشابم ههجاوت يتلا لاإ ةذفانلا يأ حتفي لا بلاطلا نأ نم دكأتلاو

رسلا تاملك نوطعيُ لا بلاطلا نأ نم دكأتلا زكارملاو نيبقارملا تايلوؤسم نم هنإ ∙             
.تاناحتملاا دعب ولو تقو يأ يف تاناحتملاا حتفل

للاخ رهظت ةلكشم يأب ةعماجلا يف زكارملا ةريدم غلابإ زكرملا وأ بقارملا ىلع ∙             
.تاناحتملاا ةرتف

يف رييغت وأ ثيدحت يأب قلعتي اميف ةعماجلا يف زكارملا ةريدم غلابإ زكارملا ىلع ∙              
ىلإ امو بقارملا تانايبو ،فتاوهلا ماقرأو ،ينورتكللإا ديربلا ناونع رييغت لثم زكرملا             تانايب

.كلذ
تقولل اًريفوتو ،كلذب زكرملا ةعماجلا غلبت فوس تاناحتملاا مايأ تبرق مت اذإو                 ∙



يلأ ةنيعم لصف يف ةبقارملا ةمهمب مايقلاب عطتسي مل اذإ زكرملا ىلع بجي تلاسارملا نم ليلقتو
مايقلل رداق ريغ زكرملا نأ اوملعيو ةبلطلل كلذ نلعت ىتح ةعماجلا غلابإ بابسلأا نم ببس
.هيف تاناحتملاا ميدقتل  اولجسي لا يكل نيعملا لصفلا يف ةبقارملاب

ليجست نم أًدب تاناحتملاا زكرم ماظن لمعي فيك اوفرعتل يلي ام اوأرقا ةيمولعملل    
بلاطلا لوخد
زكرم دجوي ناك اذإ اميف ىريل ةدمتعملا تاناحتملاا زكارم ةمئاق يف ثحبي بلاطلا­
هنم بيرق
دكأتلل ةرشابم مكب لاصتلاا بلاطلا ىلعف اًدوجوم زكزملا ناك اذإو­
نيعملا يساردلا لصفلا كلذ يف تاناحتملاا ةبقارمب موقيس زكرملا ناك اذإ اميف­أ

ديدحت عيطتست لا ةعماجلاو  ،تاناحتملاا ميدقتل ةبسانملا تاقولأاو مايلأا ديدحتل­ب
اهل ةعماجلا نأ ىلإ اًرظن   ةبلطلا مساب تاناحتملاا ميدقتل ةبسانملا تاقولأاو مايلأا

.ملاعلا ءاحنأ عيمج يف بلاطلا
يأ مهتزهجأ راضحإ مهل زوجيو زكرملاب ةصاخلا بوساحلا مادختسا ةبلطلل نكمي­ج
.لومحملا بوساحلا
ماظن لامعتسا وأ زكرملاب ةصاخلا تنرتنلإا تامدخ نم ةدافتسلاا بلاطلل نكمي­ه

.مهب صاخلا   3G
؟يه مكف كلذك رملأا ناك اذإو ،اًموسر بلطي زكرملا له­و


